



**ZIRKULARRA, 2022KO APIRILAREN 1EKOA,  
JUSTIZIA ZUZENDARITZARENA, ESPETXEETAN  
COVID-19 ZAINDU ETA KONTROLATZEKO OSASUN  
SAILAK EGINDAKO PROTOKOLO BERRIA  
ARGITARA EMATEN DUENA.**

Eusko Jaurlartzako Osasun Sailak, Osasun Publikoaren eta Adikzioen Zuzendaritzaren bitartez, jakinarazi dio Zuzendaritza Zentro honi Covid-19a zaintzeko eta kontrolatzeko protokolo berri bat onartu duela espetxeetan, dibulgatzeko eta aplikatzeko.

Protokolo horren helburua da COVID-19aren aurkako jarduketak ezartzea espetxeetan agertoki honetan, COVID-19a zaintzeko eta kontrolatzeko estrategian aldaketa batekin eta txertaketa osoa duten espetxeetako biztanleriaren ehuneko handi batekin.

Horregatik, protokoloak dio zentzuzkoa dela kontrol-neurriak malgutzea, bi urteko pandemiaren ondoren, presoek eta langileek ondorioak jasan baitituzte. Hala ere, prebentzio-neurri eta txertaketa-maila altuei eustearen garrantzia azpimarratzen da, birusa sartzearen ondorioak moteltzea ahalbidetzen baitute.

Ondorioz, orain arte COVID-19aren aurrean zeuden zaintza- eta kontrol-neurriak erantsitako protokolo berrian xedatutakora egokituko behar dira.

Horregatik guztiagatik, zirkular honen bidez protokolo horretatik eratorritako irizpideen berri ematen da eta horiek 2022ko apirilaren 1etik aurrera aplikatzeko agintzen da.

Osasun Sailaren protokolo hori aplikatzeak indarrik gabe uzten ditu aurreko protokolo, jarraibide eta zirkularretan jasotako zaintza- eta kontrol-neurriak, protokoaren aurka doan guztian.

**CIRCULAR DE 1 DE ABRIL DE 2022, DE LA DIRECCIÓN DE JUSTICIA, POR LA QUE SE DA PUBLICIDAD AL NUEVO PROTOCOLO ELABORADO POR EL DEPARTAMENTO DE SALUD PARA LA VIGILANCIA Y CONTROL DE COVID-19 EN CENTROS PENITENCIARIOS.**

El Departamento de Salud del Gobierno Vasco, a través de su Dirección de Salud Pública y Adicciones, ha comunicado a este Centro Directivo la aprobación de un nuevo protocolo para la vigilancia y control de Covid-19 en centros penitenciarios, a los efectos de su divulgación y aplicación.

Dicho protocolo tiene como objetivo establecer las actuaciones en los centros penitenciarios frente al COVID-19 en el presente escenario, con un cambio en la estrategia de vigilancia y control del COVID-19 y un elevado porcentaje de la población penitenciaria con vacunación completa.

Por ello afirma el protocolo que es razonable flexibilizar las medidas de control tras dos años de pandemia en el que tanto reclusos como trabajadores han padecido sus consecuencias. No obstante, se reitera la importancia de mantener las medidas de prevención y los altos niveles de vacunación que permiten amortiguar los efectos de la entrada del virus.

En consecuencia, debe procederse a adecuar las medidas de vigilancia y control frente al COVID-19 hasta ahora existentes a lo dispuesto en el nuevo protocolo adjunto.

Por todo lo cual, por medio de la presente circular se da conocimiento y publicidad a los criterios derivados de dicho protocolo y se ordena su aplicación efectiva a partir del 1 de abril de 2022.

La aplicación del citado protocolo del Departamento de Salud deja sin efecto las medidas de vigilancia y control contenidas en anteriores protocolos, instrucciones y circulares en lo que se oponga al mismo.

Vitoria-Gasteiz, a 1 de abril de 2022.  
Vitoria-Gasteiz, 2022eko apirilaren 1a.

Eugenio Artetxe Palomar  
Director de Justicia.  
Justizia Zuzendaria.